
    

Schriftelijke vragen inzake doneerringen aan prullenbakken 

Delft, 6 september 2024 

 

Geachte College, 

Op 5 oktober 2023 heeft de PvdA bij de bespreking van het Beheerplan Schoon 2024-2027 geopperd 

om erin op te nemen om zogeheten doneerringen aan prullenbakken in de stad te hangen.1 Dat 

opdat mensen die hun statiegeldflesjes en -blikjes niet wegbrengen, die in dergelijke ringen kunnen 

achterlaten in plaats van ze weg te gooien, zodat mensen die die flesjes & blikjes verzamelen, de 

flesjes & blikjes niet meer uit prullenbakken hoeven te graaien, maar ze op een menswaardige 

manier uit die doneerringen kunnen pakken. De wethouder gaf toen aan dat het College er “geen 

voorstander” van is en de ervaringen in andere steden wil afwachten.2 Later heeft de wethouder wel 

de toezegging gedaan onderzoek te doen naar of het College het zinvol lijkt om doneerringen toe te 

voegen aan prullenbakken (T231005 4.8.2). 

De indieners en anderen hebben zowel voor het opperen van doneerringen als sindsdien met eigen 

ogen gezien hoe doneerringen in andere gemeenten gebruikt worden en hoe in Delft op bepaalde 

hotspots veel mensen in de prullenbakken zoeken naar weggegooide flesjes en blikjes. 

Daarnaast is er de laatste paar maanden consternatie ontstaan over het inzamelen van flesjes en 

blikjes: de landelijke doelstellingen worden niet gehaald.3 En het niet-ingeleverde statiegeld 

verdwijnt niet alleen in de prullenbak/verbrandingsoven; het komt ook op straat terecht.4 

Afgelopen 24 augustus verscheen van Omroep West het artikel ‘Peter kan nog maar net eten kopen 

dankzij statiegeld, Koos ergert zich juist kapot’.5 Daarin komen drie Hagenaren aan bod die dankzij 

het verzamelen en inleveren van statiegeldflesjes & -blikjes elke dag (hopen we dan) eten kunnen 

kopen. Daarnaast stelt het artikel dat “de concurrentie op straat groot is”. Allemaal mensen wiens 

“rechterarm meerdere keren geroutineerd tot aan zijn schouder in de bakken verdwijnt”. 

Mensonterend, maar wel broodnodig voor die mensen. 

Wat ons betreft toont genoemd artikel aan dat doneerringen nut hebben. Ze kunnen onzes inziens 

van grote meerwaarde zijn; voor zowel mens als milieu. Er is immers weinig reden om aan te nemen 

dat de situatie in Den Haag heel anders is dan in Delft. Alle Delftenaren die vaker in Delftse parken 

 
1 https://delft.notubiz.nl/vergadering/1009425.  
2 https://delft.notubiz.nl/vergadering/1009425.  
3 https://nos.nl/artikel/2528562-statiegeldsysteem-moet-beter-inspectie-dreigt-met-dwangsommen-
van-ruim-300-miljoen. Zie ook: 

• Druk neemt toe op verpakkingsindustrie om meer plastic in te zamelen, NOS; 
• We lieten in 2023 212 miljoen euro aan statiegeld liggen, RTL Nieuws; 
• Na jaar statiegeld op flesjes: 80 procent ingeleverd, doel nog niet gehaald, NOS; 
• 'Inzamelingsdoel statiegeld pas in 2026 gehaald', NOS. 

4 Niemand voorzag de zooi op straat door uitbreiding van statiegeld, NOS. 
5 Owen O’Brien, https://www.omroepwest.nl/nieuws/4871729/peter-kan-nog-maar-net-eten-kopen-
dankzij-statiegeld-koos-ergert-zich-juist-kapot, Omroep West. 
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komen, kunnen dat onderschrijven. Nu we dat weten, zou het vervelend zijn om nog veel langer op 

doneerringen in Delft te wachten. 

Zodoende hebben wij de volgende vragen: 

1. Is het College het met ons eens dat het mensonterend is dat mensen tot hun schouder 

prullenbakken in moeten, zoekend naar kleine bijverdiensten (om eten van te kopen) en dat 

doneerringen een mogelijke oplossing zijn? 

2. Is het College het met ons eens dat het zonde is dat een substantieel deel van de 

statiegeldflesjes en -blikjes niet wordt ingeleverd en recycling daarmee gehinderd wordt? 

3. Heeft de gemeente Delft zicht op (de hoeveelheid) mensen die prullenbakken afstruinen om 

flesjes en blikjes te verzamelen? Zo ja, kunnen die inzichten gedeeld worden? 

4. Wat is de status van het onderzoek naar de noodzakelijkheid, wenselijkheid en/of potentie 

van doneerringen in Delft? 

5. Hoe ziet het College dit artikel in verhouding tot de noodzakelijkheid van het onderzoek? In 

hoeverre acht het College het onderzoek nog nodig? 

6. Wat houdt het College op dit moment tegen om doneerringen op te hangen? 

 

We kijken uit naar de beantwoording. 

 

Met vriendelijke groet, 

Simon de Rijk Thierry Cüppers   

PvdA Delft STIP   

 

“Ik schaam mij dat ik in de prullenbakken moet zoeken naar flesjes en blikjes, 
maar het is voor mij de enige manier om aan wat extra geld te kunnen 

komen.” - Anoniem 

“Ik probeer elke dag een zak vol te verzamelen. Met de opbrengst daarvan kan 
ik eten kopen. Want zeg nou zelf, alles is toch beter dan stelen?” - Peter 

 


